



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၂ / ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ(၁၄) ရက်

၁၄-၁-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၇၇၈.၀
ယူရို	၂၀၄၀.၃
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၂၂.၆
စတင်ပေါင်	၂၄၄၁.၃
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၆၂.၅
တရုတ်ယွမ်	၂၇၉.၉၇
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၂၈.၃၃
အိန္ဒိယရူပီး	၂၃.၉၇၉
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၄၉.၈၇
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၂၅.၆၁
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၄.၈၂၂
ထိုင်းဘတ်	၅၃.၅၆၂
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၇.၈၂၇၄

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

- စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ
 - ခရိုအေးရှားနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းနိုင်ရန် အတွက်ခရိုအေးရှား ကူနာငွေ HRK (၇၇) သန်းသုံးစွဲသွားမည်
 - ကြက်သားဈေးနှုန်းအား ခြောက်လခန့်တန့်ထားပေးရန် သဘောတူညီခဲ့ကြခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
 - ကြက်ဥဈေးတက်မှုအပေါ် ကြက်ဥရောင်းသူများအား သတိပေးခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
 - သားသတ်ရုံတွင် အာဖရိကဝက်အဖျားရောဂါ (African Swine Fever) တွေ့ရှိကြောင်း ထိုင်းအစိုးရပြောကြားခြင်း
 - စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်ပသို့ ဝက်သားတင်ပို့မှုကို ယာယီဆိုင်းငံ့ခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
 - ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုတ်စေ့နှင့် ပြောင်းသီးနှံတင်ပို့နိုင်မှု အခြေအနေများဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှု ၅.၂ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်
 - ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပြောင်းတင်ပို့နိုင်သည့်ပမာဏ ကျဆင်းခဲ့
 - ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်ကာလတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၃၉ သန်း စိုက်ပျိုးထွက်ရှိရန် ခန့်မှန်း

ဈေးကွက်သတင်းဌာနစီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊
ရုံးအမှတ်(၁၅)
ဖုန်း- ၀၆၇-၃၄၁၀၁၇
Email-
office.mis.npt@gmail.com

▪ အထွေထွေသတင်းများ

- ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် ကုန်သွယ်မှုမှ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၁ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့
- ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုမှ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတွင် ယူရို (၁) ဘီလျံခန့် ထည့်ဝင်အကျိုးပြုထားခြင်း
- ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မိုက်ခရိုချစ်ပံ ပြတ်လပ်မှုကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ ကားထုတ်လုပ်ရောင်းချမှု ကျဆင်းခဲ့ခြင်း
- ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အရှိန်လျော့ကျသွားဖွယ်ရှိနေခြင်း
- ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ
- တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံခြားငွေကြေးအရန်ငွေထားရှိမှု အမျိုးမျိုးခွဲထားနိုင်ရန် တရုတ်ယွမ်ငွေကြေးလဲလှယ်မှုတွင် ပြည်ပအချက်ချာကျသည့် ဒေသအနေဖြင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပေကျင်းမှ ဟောင်ကောင်ဒေသအား ပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း
- ဟောင်ကောင်ဒေသမှ ငွေကြေးလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများ မကာအိုဒေသသို့လုပ်ငန်းတိုးချဲ့ရန် စိတ်ဝင်စားလာကြခြင်း
- နိုဝင်ဘာလ၏ လက်လီရောင်းချမှု ရာခိုင်နှုန်း လွဲချော်မှုရှိခဲ့ခြင်း (ဟောင်ကောင်ဒေသ)
- ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ လူမှုအသိုက်အဝန်းအတွင်း ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ရန် ကန့်သတ်မှုများကြောင့် စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းများ၏ ဆုံးရှုံးမှုများအား ကုန်တိုက်များနှင့် ကုန်ပစ္စည်းပို့ဆောင်သည့်လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် အကျိုးအမြတ်များ ရရှိလာနိုင်ခြင်း
- ၁၉၈၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် အမေရိကန်ငွေဖောင်းပွမှု ၇ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်
- **Omicron COVID-19** လှိုင်းက ဩစတြေးလျစီးပွားရေးကို ထိခိုက်စေခြင်း
- **Omicron** ကူးစက်မှုမြင့်တက်ခြင်းကြောင့် လေကြောင်းခရီးစဉ်များလျော့ချလိုက်ခြင်း (ဩစတြေးလျ)



ခရိုအေးရှားနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းနိုင်ရန်အတွက်
ခရိုအေးရှား ကူနာငွေ HRK (၇၇) သန်းသုံးစွဲသွားမည်

ခရိုအေးရှားနိုင်ငံ၏ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်ရေး အတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းလမ်းသို့ ကူးပြောင်းနိုင်စေရေး ခရိုအေးရှားကူနာငွေ (HRK) ၇၇ သန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြင့် ခရိုအေးရှားနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ တိုးတက်မည့်အလား အလာရှိကြောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍအား ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းနိုင်ရေးကို ခရိုအေးရှားနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ကြံ့ကြံ့ခံနိုင်စွမ်းရှိစေရေးအစီအမံ (National Recovery and Resilience Plan) တွင် ထည့်သွင်းထားကြောင်း ခရိုအေးရှား စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဖြစ်သူ Marija Vučković က ပြောကြားပါသည်။

အဆိုပါ HRK (၇၇) သန်းတွင် အစိုးရဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအား ဒစ်ဂျစ်တယ်ပုံစံပြုလုပ်ခြင်းအတွက် (၁၄) သန်း၊ Smart Agriculture အတွက် (၅၀) သန်းနှင့် field-to-table စီမံကိန်းအတွက် (၁၃) သန်း အသုံးပြုသွားမည်ဟု သိရပါသည်။

ခရိုအေးရှားနိုင်ငံ၏ မိသားစုပိုင်လယ်ယာလုပ်ငန်းများ၌ အသက်ကြီးသူများကသာ အဓိကဆောင်ရွက်နေသဖြင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ပုံစံကူးပြောင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ၎င်းလုပ်ငန်းတွင် လူငယ်လူရွယ်များ ပိုမိုပါဝင်လာစေရေးလှုံ့ဆော်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းလမ်းသို့ကူးပြောင်းခြင်းဖြင့် အချို့လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များ၌ လုပ်သားရှားပါးမှုပြဿနာကိုလည်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြေရှင်းနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ထိရောက်မှုရှိသည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍဖြစ်စေရေးနှင့် ယင်းကဏ္ဍ၏ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းတို့သည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းလမ်းအပေါ်တွင် မှီတည်နေကြောင်း၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ပုံစံဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိသော ဈေးနှုန်းဖြင့် အရည်အသွေးမြင့်စားသောက်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ခြင်းကို အကျိုးပြုနိုင်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အနာဂတ်တွင် ခရိုအေးရှားနိုင်ငံ၏ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ပို၍ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိစေရေးအတွက် ပါဝင်ပတ်သက်နေသည့် stakeholders များအား အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ကျေးလက်ဒေသ လူမှုအသိုက်အဝန်းရှိ stakeholders အားလုံးကို ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးစနစ်အား စတင်လေ့လာနိုင်စေရေး သင်ကြားပေးရန် လိုအပ်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.total-croatia-news.com/>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဘရပ်ဆဲလ်

.....

ကြက်သားဈေးနှုန်းအားခြောက်လခန့် တန့်ထားပေးရန်သဘောတူညီခဲ့ကြခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)

ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှကုန်သည်များသည် ဝက်သားဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခြင်း ပြဿနာကိုဖြေရှင်းရန် ခြေလှမ်းစတင်လုပ်ဆောင်နေချိန်တွင် ကြက်သားဈေးနှုန်းအား ခြောက်လခန့် တန့်ထားပေးရန်သဘောတူညီခဲ့ကြကြောင်း ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Wattanasak Sur-iam က(၁၁.၁.၂၀၂၁) ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

၎င်းက မွေးမြူရေးကြက်အရှင်များ၏ ခြံထွက်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် (၃၃.၅၀) ဘတ်၊ လတ်လတ်ဆတ်ဆတ် သတ်ထားသော ကြက်သား (အူ၊ အသည်းပါ/မပါ) တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင်(၆၀-၆၅) ဘတ်၊ ပေါင်နှင့်ဒူးဆစ်ပိုင်းတစ်ကီလိုဂရမ်လျှင်(၆၀-၆၅) ဘတ်၊ ရင်ပုံသား တစ်ကီလိုဂရမ် လျှင်(၆၅-၇၀) ဘတ်ဟူ၍သတ်မှတ်ကြောင်း၊ အဆိုပါဈေးနှုန်းထိန်းချုပ်မှုမှာ ဇွန်လကုန်အထိ သက်ရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကြက်မွေးမြူသူများကိုလည်း (၄၅) ရက်အတွင်းထုတ်လုပ်မှုမြင့်တင်ရန် တောင်းဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း Mr.Wattanasak ကပြောကြားခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။ ကြက်ဥဈေးနှုန်းကိစ္စကိုလည်း ဆွေးနွေးရန်စီစဉ်ထားကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လာခြင်းမှာသင့်လျော်မှုမရှိဟုယူဆပါကြောင်း၊ (၁၂.၁.၂၀၂၂) ရက်နေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Mr.Wattanasak ၏အဆိုအရ ဝက်သားဈေးနှုန်းမြင့်တက်ရခြင်းမှာ အသေးစားဝက်မွေးမြူသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏လုပ်ငန်းများကိုပိတ်လိုက်ကြခြင်းက အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်းနှင့် တိရစ္ဆာန်အစာဈေးနှုန်းများလည်း(၇%) ခန့်မြင့်တက်သွားခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတို့ကြောင့် ဈေးကွက်သို့ ဝက်သားထောက်ပံ့ဖြည်းဆည်းမှုမှာ(၃၀%)ခန့်ကျဆင်းစေခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဈေးနှုန်းများပြန်လည်ကျဆင်းစေရန်အတွက် ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် သီးခြားအရောင်းဆိုင်များတွင် ဝက်သားတစ်ကီလိုဂရမ်လျှင်(၁၅၀)ဘတ်ဈေးဖြင့် ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ ရောင်းချမည့်ပရိဂျက်စီမံကိန်းတစ်ခုအား စတင်ခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

အစိုးရ၏ဗဟိုရန်ပုံငွေမှ အဆိုပါပရိုဂျက်စီမံကိန်းအတွက် ရန်ပုံငွေခွဲဝေပေးရန် အစိုးရ အဖွဲ့အားတောင်းဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နည်းပါးသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝက်သားရောင်းချသည့် ဆိုင်အရေအတွက်မှာ (၆၆၂) ဆိုင်မှ (၁,၅၀၀) အထိ တိုးတက်လာလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်တွင်း ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr.Wattanasak ကပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါ သည်။

Source: Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဗန်ကောက်

.....
ကြက်ဥဈေးတက်မှုအပေါ် ကြက်ဥရောင်းသူများအား သတိပေးခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)

ကြက်ဥဈေးတက်သွားပြီးနောက် ဈေးတက်ရောင်းသည့်ဈေးသည်များအား ဥပဒေအရ အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး မစ္စတာဂျူရင် ကသတိပေးခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

ကြက်ဥဈေးများသည်(၈.၁.၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် အလုံး(၃၀)ပါတစ်ကဒ်လျှင်ငါးဘတ်မှ ခြောက်ဘတ်အထိဈေးတက်သွားပြီးနောက် ကြက်မွေးမြူရေးအသင်းမှ ကြက်စာနှင့် တိရစ္ဆာန် ကု ဆေးဝါးများ၏ ကုန်ကျစရိတ်ကြီးမြင့်လာခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု သိရှိရပါ သည်။

မစ္စတာဂျူရင်က ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကြက်ဥနှင့် ကြက်သားဈေးနှုန်းတိုးမြှင့်ခြင်း အပေါ် အတည်ပြုခြင်းမရှိသေးကြောင်းနှင့် ကြက်ဥထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့်လုပ်ငန်း ရှင်များအား ၎င်းတို့၏ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်များကို အာဏာပိုင်များထံသို့ အကြောင်းကြားရန်နှင့် ဈေးနှုန်းများမတက်မီ အတည်ပြုချက်ရယူရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟုသိရှိရပါသည်။ ၎င်းက လတ်တလော ဝက်သားဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကြောင့် စားသုံးသူများအပေါ် သက်ရောက် လာမှုကိုလျှော့ချရန် ဆောင်ရွက်နေသည့် ပြည်တွင်းကုန်သွယ်မှုဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကြက်ဥထုတ် ကုန်များ၏ ဈေးနှုန်းများကို အနီးကပ်ကြီးကြပ်စောင့်ကြည့်လျှက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကြက်မွေးမြူရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ Manote Chuthaphim က ကြက်ဥဈေးနှုန်းမှာတစ်လုံးလျင်(၂.၈) ဘတ်မှနေ၍(၃)ဘတ်အထိ မြင့်တက်လာကြောင်း ကြက်မွေးမြူသူများအနေဖြင့် စရိတ်စကမြင့်တက်မှုကိုမခံနိုင်တော့ကြောင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ကျွေးမွေးစရိတ်သည် အနာဂတ်ကာလတွင် ကျဆင်းသွားနိုင်ဖွယ်ရာမရှိကြောင်းသိရှိရပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံတွင်လက်ရှိ၌ ဥစားကြက်မ(၅၀) သန်းရှိပြီး အများစုမှာ ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွက် တစ်ရက်လျှင်ကြက်ဥသန်း(၄၀) ခန့် ထွက်ရှိလျက်ရှိနေကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် wattanasak Sur-iam က ကြက်မွေးမြူရေးသမားများနှင့် ကြက်ဥရောင်းချသူများအနေဖြင့် ကြက်ခြံများ၌ကြက်ဥရောင်းဈေးအား တစ်လုံးလျှင်အမြင့်ဆုံး (၃) ဘတ်နှုန်းဖြင့် (၆)လကြာရောင်းချရန် သဘောတူထားကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

၎င်းက အဆိုပါသဘောတူညီချက်အား ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ကြက်မွေးမြူသူများ၊ ကုန်သည်များ၊ ပြည်ပတင်ပို့သူများနှင့် မွေးမြူရေးဦးစီးဌာနတို့နှင့်ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် အစည်းအဝေးတွင် သဘောတူခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

မွေးမြူရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကြက်ဥပေးဝေထောက်ပံ့မှုအားကောင်းလာစေရန် ကတိပြုထားကြောင်းနှင့် ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကြက်ဥထုတ်လုပ်သူများအတွက် ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ် လျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

.....
**သားသတ်ရုံတွင်အာဖရိကဝက်အဖျားရောဂါ(African Swine Fever) တွေ့ရှိကြောင်း
ထိုင်းအစိုးရပြောကြားခြင်း**

ထိုင်းအာဏာပိုင်များအနေဖြင့် နာခွန်းပထုန်(Nakhon Pathom) ပြည်နယ်ရှိ သားသတ်ရုံတစ်ခုတွင် စုဆောင်းထားသောနမူနာများမှ အာဖရိကဝက်အဖျားရောဂါ (African Swine Fever) ကို

စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း မွေးမြူရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က (၁၁.၁.၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

နာခွန်းပထုန် (Nakhon Pathom) ပြည်နယ်ရှိ သားသတ်ရုံတစ်ခုတွင် စုဆောင်းထား သည့် နမူနာများမှအာဖရိကဝက်အဖျားရောဂါ (African Swine Fever) ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းမှာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသောတရားဝင်အတည်ပြုသည့် ရောဂါဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မကြာသေးမီရက်သတ္တပတ်များအတွင်း အဆိုပါရောဂါကြောင့် ထိုင်းဝက်များအားရှင်း လင်းနေကြောင်း ထင်ကြေးပေးမှုများကြီးထွားလာပြီး သတင်းကိုဖုံးဖိထားသည်ဟု စွပ်စွဲမှုများပေါ် ထွက်ခဲ့ပြီးနောက် အာဏာပိုင်များအနေဖြင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကိုစတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဝက်မွေး မြူထားသော ပြည်နယ်များရှိမွေးမြူရေးခြံ(၁၀) ခုနှင့် သားသတ်ရုံ (၂) ခု တို့မှ သွေးနမူနာများအပါ အဝင် စုဆောင်းကောက်ယူထားသည့် နမူနာ(၃၀၉) ခုအနက် နမူနာတစ်ခုမှ အာဖရိကဝက်အ ဖျားရောဂါ (African Swine Fever) ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း မွေးမြူရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဦးစီး ဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr.Sorravis Thaneto က ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့အနေဖြင့် နမူနာတစ်ခုမှ အာဖရိကဝက်အဖျားရောဂါ(African Swine Fever) ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း (၁၁.၁.၂၀၂၂)ရက်နေ့တွင်ကျင်းပသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် မွေးမြူ ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr.Sorravis Thaneto ကပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အာဏာပိုင်များအနေဖြင့် မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း ဥရောပနှင့် အာရှတစ်ခွင်တွင် ပျံ့နှံ့ဖြစ်ပွားခဲ့ကာ ဝက်ကောင်ရေသန်းရာနှင့်ချီ၍သေဆုံးခဲ့သော ပြင်းထန်သည့်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို နှစ်အတော်ကြာငြင်းဆိုခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ အတည်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

Kasetsart တက္ကသိုလ်ခါတ်ခွဲခန်းမှ ပြီးခဲ့သည့်လက အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်ဝက်သေတွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိကြောင်း ပထမဦးဆုံးအစီရင်ခံတင်ပြခဲ့ပြီးရက်များမကြာမီတွင် ယခုကဲ့သို့အတည်ပြု ချက်ထွက်ပေါ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

အာဏာပိုင်များအနေဖြင့် နမူနာတွေ့ရှိသည့်နေရာ၏(၅) ကီလိုမီတာအချင်းဝက်အတွင်း ကိုရောဂါဖြစ်ပွားမှုရုန့်အဖြစ်ကြေငြာမည်ဖြစ်ကာ ဝက်များရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုကို ကန့်သတ်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ရောဂါကူးစက်ခံရသည်ဟုသံသယရှိသည့်တိရစ္ဆာန်များကို သတ်ပစ်ရန်စဉ်းစားမည်

ဖြစ်ကာ ထိခိုက်ခံစားရသည့် မွေးမြူရေးခြံများအတွက်လျှော်ကြေးငွေများ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr.Sorravis Thaneto ကပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အစိုးရအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့(OIE)သို့လည်းလည်း ရောဂါပိုးတွေ့ရှိကြောင်းတရားဝင် အကြောင်းကြားသွားမည်ဟု မွေးမြူရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ပြောကြားခဲ့ကြောင်း အဆိုပါသတင်းတွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

အာဖရိကဝက်အဖျားရောဂါနှင့် အခြားဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါပိုးမွှားများအား ကာကွယ်ရန် ယမန်နှစ်ကဝက်များကို သုတ်သင်ရှင်းလင်းခဲ့သည့်ပြည်နယ်(၅၆) ခုရှိ အသေးစားမွေးမြူရေးခြံများ အတွက်လျှော်ကြေးငွေဘတ်(၅၇၄) သန်းအား(၁၁.၁.၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် အတည်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း လည်းသိရှိရပါသည်။ ယမန်နှစ်မတ်လမှ အောက်တိုဘာလအတွင်း သုတ်သင်ရှင်းလင်းခဲ့သည့်ဝက်အကောင်ရေ(၁၅၉,၀၀၀) ကျော်အတွက် မွေးမြူရေးသမား(၅,၀၀၀)ခန့်နီးပါးကိုလျှော်ကြေးမပေးရသေးကြောင်း အစိုးရ၏ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူကပြောကြားခဲ့သည်ဟု သိရှိရပါသည်။

Source: Bangkok Post

<https://www.bangkokpost.com/thailand/general/2245759/govt-says-african-swine-fever-detected-in-slaughterhouse>

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဗန်ကောက်

.....

**စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်ပသို့
ဝက်သားတင်ပို့မှုကို ယာယီဆိုင်းငံ့ခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)**

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်တွင်း၌ဝက်သားဈေးနှုန်း တဟုန်ထိုးတိုးတက်နေခြင်းအား တိုက်ဖျက်ရန်အတွက် ပြည်ပသို့ဝက်သားတင်ပို့မှုကို ယာယီဆိုင်းငံ့ ထားရန်အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

အဆိုပါတားမြစ်ချက်သည် (၆-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့မှစတင်၍ အသက်ဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း မွေးမြူရေးဌာနမှထိပ်တန်းအရာရှိများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် ဝန်ကြီးဌာန၏အဆင့်မြင့်အစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဝန်ကြီးမစ္စတာဂျူရင်က ဝက်နှင့် ဝက်ပေါက်ကလေးများကို ဧပြီလ(၅) ရက်နေ့အထိ ပြည်ပတင်ပို့ခွင့် ယာယီပိတ်ထားမည်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ပြည်တွင်းဝက်သားအလုံအလောက်ရရှိလိမ့် မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယခင်နှစ်က ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွက် ဝက်ကောင်ရေ (၁၈)သန်းထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး ပြည်ပသို့ဝက်ကောင်ရေ(၁) သန်း တင်ပို့ခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

ယခုနှစ်တွင် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုအတွက် ဖြည့်ဆည်းပေးရန်ဝက်ကောင်ရေ(၁၃) သန်း အထိကျဆင်းသွားနိုင်ကြောင်း၊ ၎င်းမှာ ယခင်နှစ်ကိန်းဂဏန်းများနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ပြည်တွင်းစားသုံး မှုအတွက် ဝက်ကောင်ရေ(၅) သန်းခန့် လျော့နည်းသွားနိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဝက်ကောင်ရေ(၅၀၀) ကျော်မွေးမြူထားသူများ၊ ပြည်ပသို့ဝက်ကောင်ရေ(၅၀၀) ကျော် တင်ပို့သူများနှင့် ဝက်သား(၅)တန်ကျော် သိုလှောင်ထားနိုင်သည့်အအေးခန်း သိုလှောင်ရုံရှိသူများ အနေဖြင့်၎င်းတို့၏ လက်ကျန်စာရင်းနှင့် ဈေးနှုန်းများကို ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ အစီ ရင်ခံတင်ပြရန်(၅-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့ကပြုလုပ်ခဲ့သောအစည်းအဝေးတွင် ထုတ်ပြန်ညွှန်ကြားခဲ့ ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

ဈေးများအားလုံးတွင် ဝက်သားလက်လီဈေးနှုန်းများကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်းပြသထားရ မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရောင်းချသူများအနေဖြင့် ဈေးနှုန်းမြင့်တင်ရောင်းချခြင်းမပြုရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဝက်သားဈေးကြီးမြင့်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် သမဝါယမဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် စိုးရိမ်မှုမြင့်တက်လာပြီးနောက်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက် ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန ဒုတိ ယဝန်ကြီးPrapat Pothasuthon က ပြည်ပသို့ဝက်သားတင်ပို့ရောင်းချမှု ဆိုင်းငံ့ရေးအမိန့် ထုတ် ပြန်နိုင်ရေး အတွက်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်းအစောပိုင်းကပြောကြားထားခဲ့ပါသည်။ မိမိတို့အနေဖြင့် အခြေအနေကိုပိုမိုတိုးတက်ကောင်း မွန်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟုမျှော်လင့်ကြောင်း၊ မိမိတို့တွင်အစားအစာဖူလုံစေရေးအတွက် ကာ လလတ်နှင့် ရေရှည်စီမံကိန်းများရှိပါကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးမှ ဝက်သားဈေးတက်ရခြင်းမှာအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများတွင် အာဖရိက ဝက်အပျင်းဖျားရောဂါ African Swine Fever(ASF)ဖြစ်ပွားမှုကြောင့်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် အဆိုပါ

ရောဂါပြန့်ပွားမှုကိုထိန်းချုပ်ရန် ပြင်းထန်သောအရေးယူဆောင်ရွက်မှုများပြုလုပ်ရန် တွန်းအားပေး ခဲ့ကြောင်းဖြင့် အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင်ကောက်ချက်ချသုံးသပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မွေးမြူရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးသမဝါယမဘဏ်၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် သတ်မှတ်ထားသောဒေသများရှိအသေးစားလယ်သမားများ၏ ဝက်မွေးမြူရေးကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကြီးမားသောဝက်မွေးမြူရေးခြံများတွင် ဝက်သား ပေါက်များပိုမိုမွေးမြူသွားရန် တောင်းဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဗန်ကောက်

**၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုတ်စေ့နှင့် ပြောင်းသီးနှံတင်ပို့နိုင်မှု အခြေအနေများ
ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှု ၅.၂ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်**

၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၈၆.၆၂၈ သန်း တင်ပို့ နိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၈၂.၂၉၈ သန်း တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ လတွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၂.၅၂၄ သန်းတင်ပို့ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၆၁,၀၀၀ တန်အားတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း နှစ်စားသီးနှံတင်ပို့သူများအသင်း (National Association of Cereal Exporters - Anec)က ပြောကြားခဲ့သည်။

ပဲပုတ်စေ့စားသောက်ကုန်တင်ပို့မှုတွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် စုစုပေါင်းတန်ချိန် ၁၆.၈၁၇ သန်း တင်ပို့ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် စုစုပေါင်းတန်ချိန် ၁၆.၈၁၇ သန်း တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ပဲပုတ်စားသောက်ကုန်တန်ချိန် ၁.၅၄၅ သန်းတင်ပို့ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တန်ချိန် ၁.၁၁၁ တန်အား တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း Anec အသင်းကပြောကြားခဲ့သည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပြောင်းတင်ပို့နိုင်သည့်ပမာဏ ကျဆင်းခဲ့

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ပြောင်းတင်ပို့မှုသည် စုစုပေါင်းတန်ချိန် ၂၀.၅၅ သန်း တင်ပို့ခဲ့ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းကာလတွင် အနည်းဆုံးတင်ပို့နိုင်သည့် ပမာဏဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ပြောင်းတင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၁၉.၈ သန်းရှိခဲ့ကြောင်း Anec

အသင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ၂၀၂၁ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ပြောင်းတန်ချိန် ၃.၃၂၀ သန်းတင်ပို့ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် တန်ချိန် ၃.၈၂၃ သန်းတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပြောင်းတန်ချိန် ၃၃.၃၉၆ သန်းအား တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း အသင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြောင်းထွက်ရှိမှုပမာဏကျဆင်းခဲ့သဖြင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ တင်ပို့နိုင်သည့်ပမာဏ မှာလည်း သိသိသာသာကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် သင်္ဘောတင်အမှာစာများ ပြင်ဆင်ရခြင်း၊ သင်္ဘောတင်ရက်များ မကြာခဏပြောင်းလဲခြင်းနှင့် ကြိုတင်ရောင်းဝယ်မှုစာချုပ်ပြင်ဆင်ရခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း Anec အသင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းရင်းမြစ် -canalrural.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဘရာဇီးလ်

.....

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်ကာလတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၃၉ သန်း စိုက်ပျိုးထွက်ရှိရန် ခန့်မှန်း

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်ကာလတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုတ်စေ့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုမှ တန်ချိန် ၁၃၉ သန်း ထွက်ရှိနိုင်ပြီး ပြည်ပတင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၉၄ သန်းအထိရောက်ရှိနိုင်သဖြင့် ပဲပုတ်စေ့ ပြည်တွင်းလက်ကျန်သည် တန်ချိန် ၂၃.၅၅ သန်း ကျန်ရှိနိုင်ကြောင်း အမေရိကန်စိုက်ပျိုးရေးဌာန၏ ဇန်နဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ထို့အပြင် အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၏ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်ကာလ ပဲပုတ်စေ့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု သည် ယခင်နှစ်ကထွက်ရှိသည့်ပမာဏအောက်သို့ လျော့ကျနိုင်ပြီး ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၄၆.၅ သန်းဝန်း ကျင်သာထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ ယခင်နှစ်တွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၄၉.၅ သန်း စိုက်ပျိုးထွက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်ကာလအတွင်း ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၄.၈၅ သန်း ရှိနိုင်ရန်ခန့်မှန်းထားပြီးလက်ကျန်တန်ချိန် ၂၂.၃၁ သန်း ကျန်ရှိနိုင်ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ပါရာဂွေးနိုင်ငံ၏ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်ကာလ ပဲပုတ်စေ့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတွင် တန်ချိန် ၈.၅ သန်း ထွက်ရှိနိုင်ရန်ခန့်မှန်းထားပြီး ပြည်ပတင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၅.၂၅ သန်းရှိနိုင်ကြောင်း၊

ထို့ကြောင့် ပြည်တွင်းတွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၇၀,၀၀၀ လက်ကျန် ကျန်ရှိနိုင်ကြောင်း USDA က ခန့်မှန်းထားသည်။

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်သီးနှံကာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုမှ ပဲပုတ်စေ့ တန်ချိန် ၁၆.၄ သန်း ထွက်ရှိရန်ခန့်မှန်းထားပြီး ပြည်ပမှပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် သန်း ၁၀၀ အထိ တင်သွင်း ရနိုင်ကြောင်း၊ ပဲပုတ်စေ့အဓိကစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် တောင်အမေရိကနိုင်ငံများတွင် သီးနှံရိတ် သိမ်းချိန်၌ ပဲပုတ်စေ့အထွက်နှုန်းများလျော့ကျခဲ့သဖြင့် ယခင်နှစ်ဒီဇင်ဘာလအတွင်းကခန့်မှန်းခဲ့ သည့်တန်ချိန် ၃၈၁.၇၂ သန်းအောက်လျော့ကျနိုင်ပြီး တန်ချိန် ၃၇၂.၅၆ သန်းဝန်းကျင်သာ ထွက်ရှိနိုင် ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းလက်ကျန်အနေဖြင့် တန်ချိန် ၉၅.၂ သန်း ကျန်ရှိနိုင်ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြ ထားသည်။

ပဲပုတ်စေ့ဒုတိယအများဆုံး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခု နှစ် သီးနှံကာလအတွင်း ပဲပုတ်စေ့ထွက်ရှိမှုအနည်းငယ်တိုးတက်ခဲ့သဖြင့် တန်ချိန် ၁၂၀.၄၅ သန်း ထွက်ရှိရန်ခန့်မှန်းခဲ့ရာမှ တန်ချိန် ၁၂၀.၇၀ သန်းအထိ တိုးတက်ထွက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်ပတင်ပို့မှု သည် တန်ချိန် ၅၅.၇၉ သန်း ရှိနိုင်ရန်ခန့်မှန်းထားသဖြင့် ပြည်တွင်းတွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၉.၅၃ သန်း ကျန်ရှိနိုင်ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းရင်းမြစ် -noticiasagricolas.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရာဇီးလ်

.....
၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် ကုန်သွယ်မှုမှ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၁ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းမှ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိ ကန်ဒေါ်လာ ၆၁ ဘီလီယံကျော် ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေပမာဏသည် ယခင်နှစ်က ရရှိခဲ့သည့် ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀.၄ ဘီလီယံထက် ၂၁ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်ခဲ့ ကြောင်း စီးပွားရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၄.၃၆၆ ဘီလီယံနှင့် သွင်းကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀.၄၁၈ ဘီလီယံ၊ စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှု

ပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၄.၇၈၄ ဘီလီယံဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာလတစ်လတည်းတွင် ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ ၃.၉၄၈ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့သည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် တစ်နှစ်လုံး၏ ပို့ကုန်တန်ဖိုးသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈၀.၃၉၄ ဘီလီယံ၊ သွင်းကုန်တန်ဖိုးသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁၉.၃၈၆ ဘီလီယံနှင့် စုစုပေါင်း ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၉၉.၇၈ ဘီလီယံ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၁.၀၀၈ ဘီလီယံ ရရှိခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလအတွင်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေအား ယခင်နှစ်အခြေအနေများနှင့်နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ရာတွင် ပို့ကုန်တွင် ၂၆.၃၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် သွင်းကုန်တွင် ၂၄.၀၀ ရာခိုင်နှုန်းတို့ အသီးသီးတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှုတွင် လယ်ယာကဏ္ဍ၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၇.၆၆ သန်း၊ စက်မှုကဏ္ဍတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၁.၆ သန်းနှင့် စက်မှုကုန်ချောထုတ်လုပ်မှုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၉.၅၉ သန်းတို့ အသီးသီးတိုးတက်ရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ဝန်ကြီးဌာနကထုတ်ပြန်သော ကုန်သွယ်မှုစာရင်းများအရ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုတွင် တိုးတက်မှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ပဲပုတ်စေ့၊ ကော်ဖီကုန်ကြမ်း၊ ဂျုံစေ့များ၊ ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင်များ၊ ရေနံစိမ်းနှင့်အခြားတွင်းထွက်သတ္တုများ၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့တို့တွင် ပိုမိုတိုးတက်တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းရင်းမြစ် -correio braziliense.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရာဇီးလ်

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုမှ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတွင် ယူရို (၁) ဘီလျံခန့် ထည့်ဝင်အကျိုးပြုထားခြင်း

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၊ အန့်တ်ဝပ်ပြည်နယ်၊ Puurs-Sint-Amands မြို့ရှိ Pfizer စက်ရုံ၏ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုမှ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏စီးပွားရေးတွင် ယူရို (၁) ဘီလျံခန့်ထည့်

ဝင်အကျိုးပြုထားကြောင်း ဘယ်လ်ဂျီယံအမျိုးသားဘဏ်နှင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စာရင်းအင်းဗျူရို တို့၏ ခန့်မှန်းချက်အရသိရပါသည်။ အဆိုပါ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းမှ ထပ်ဆောင်း အလုပ်အကိုင်ပေါင်းများစွာကို ဖန်တီးပေးခြင်းဖြင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကိုအထောက် အကူပြုနေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှု အဓိကအားဖြင့် Puurs-Sint-Amands မြို့ရှိ Pfizer စက်ရုံမှ ထုတ်လုပ်မှုသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံဂျီဒီပီ၏ (၀.၂၅) ရာခိုင်နှုန်းကို တိုးတက်စေခဲ့ကြောင်း၊ ဘယ်လ်ဂျီယံစာရင်းအင်းဗျူရို (Statbel) ၏ အချက်အလက်များအရဆေး ဝါးလုပ်ငန်း၏ ထုတ်လုပ်မှုပမာဏသည် ၂၀၂၀ ခုနှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ယခုနှစ်ပထမ (၁၀) လတွင် (၁၀၈) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ပထမ(၉) လအတွင်း ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှု တန်ဖိုးသည် ယူရို (၂၉.၄) ဘီလျံသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး (၁၀၁) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ခဲ့ ကြောင်းသိရပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှု (၆.၂) ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိနိုင်ကြောင်း ဘယ်လ်ဂျီယံအမျိုးသားဘဏ်က ခန့်မှန်းထားပြီး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုက စီးပွား ရေးတိုးတက်မှုတွင် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေပါကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးများကို ဘယ်လ်ဂျီယံ နိုင်ငံ၌ ထုတ်လုပ်ခဲ့ခြင်းမရှိလျှင် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်းသည် (၅.၉) ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာရှိနိုင် ကြောင်းသိရပါသည်။

Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံအပြင် အခြားဆေးဝါးကုမ္ပဏီများက ထပ်ဆောင်း အလုပ်အကိုင်များ ဖန်တီးပေးနိုင်ခြင်းကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ထည့်ဝင် အကျိုးပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးမှုနှင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုတို့သည် ဒွန်တွဲနေခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် အလုပ်အကိုင်အရေအတွက် (၄၀၀၀၀) ခန့်တိုးတက်လာခဲ့ ကြောင်း၊ ဆေးဝါးကုမ္ပဏီများ၏ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ဓါတ်ခွဲခန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် အလုပ်နေရာများအတွက် ဘွဲ့ရရှိပြီးသူများကို တိုက်ရိုက် အလုပ်အကိုင်များဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ထောက်ပံ့သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအပိုင်းတွင်လည်း အလုပ်အကိုင်များ ဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဘယ်လ်ဂျီယံဆေးဝါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ Member Association Delegate ဖြစ်သူ Ms.Caroline Ven က ပြောကြားပါသည်။

Puurs-Sint-Amands မြို့ရှိ Pfizer စက်ရုံအနေဖြင့် လစဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးအလုံး ရေသန်း (၁၀၀) ကို ပို့ဆောင်ပေးကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ပထမ(၉) လအတွင်းဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတင်ပို့မှုသည် ယူရို (၁၆.၆) ဘီလျံရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါပမာဏတွင် Pfizer ကာကွယ်ဆေးအရေအတွက်မှာ လေးပုံသုံးပုံခန့်ရှိကြောင်း၊ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၌ အသုံးပြုသည့် အခြား ကာကွယ်ဆေးများမှာ Moderna, AstraZeneca နှင့် Johnson & Johnson တို့ဖြစ်ကြပြီး ၎င်းတို့ကိုပြည်ပမှ အဓိကတင်သွင်းခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.brusselstimes.com/business/199904/covid-19-vaccines-boost-belgian-economy-by-e1-billion>, <https://www.vrt.be/vrtnews/en/2021/12/31/production-of-coronavirus-vaccine-worth-1-billion-euro-to-the-be/>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

.....
ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မိုက်ခရိုချစ်ပ် ပြတ်လပ်မှုကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ ကားထုတ်လုပ် ရောင်းချမှု ကျဆင်းခဲ့ခြင်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ ကားရောင်းချမှုသည် (၉) ရာခိုင်နှုန်းကျော်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မိုက်ခရိုချစ်ပ် (semiconductor chip) ပြတ်လပ်မှုကြောင့် နယ်သာလန်၏ ကားထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍသည် ဆိုးရွားစွာထိခိုက်ခဲ့ပြီး၊ ကားထုတ်လုပ်မှု ကျဆင်းခဲ့ကာ ကားသစ်များ ထုတ်လုပ်မှုသည်လည်း နှောင့်နှေးခဲ့ကြောင်း လူစီးကားနှင့် ထရပ်ကား ရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာအသင်း (BOVAG) နှင့် မော်တော်ကားလုပ်ငန်းအသင်း (RAI) တို့၏ ဖော်ပြချက်အရ သိရပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၌ ကားသစ်အစီးရေ (၃၂၂,၈၃၁) စီးမှတ်ပုံတင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကုမ္ပဏီသုံး လျှပ်စစ်ကားများအား တစ်ကိုယ်ရည်အသုံးပြုမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နယ်သာလန်နိုင်ငံ၏ အခွန်ပြောင်းလဲမှုအစီအစဉ်ကြောင့် ဒီဇင်ဘာလတွင် ကားအရောင်းတိုးတက်လာမည်ဟု ကားရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းများက မျှော်လင့်ထားခဲ့ကြသော်လည်း သိသိသာသာတိုးတက်လာခဲ့ခြင်းမရှိဟုဆိုသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ကားစီးရေ (၃၅၇၀၈) စီး မှတ်ပုံတင်ခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ကထက် (၁၆) ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး လျော့နည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မိုက်ခရိုချစ်ပ် ပြတ်လပ်မှုဆိုင်ရာ အဟန့်အတားများကြောင့် လျှပ်စစ်ကားများထုတ်လုပ် ရောင်းချနိုင်မှု လျော့နည်းခဲ့ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ကားအသစ် (၆၄,၀၂၇) စီးသာ ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊

၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် လျှပ်စစ်ကားစုစုပေါင်း (၇၂,၈၅၈) စီး ရောင်းချခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ နှင့် ၂၀၂၁ နှစ်နှစ် စလုံးတွင် လျှပ်စစ်ကားများသည် နယ်သာလန်ဈေးကွက်၏ ငါးပုံတစ်ပုံခန့်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ကားသစ် (၃၉၀,၀၀၀) ခန့်ရောင်းချရလိမ့်မည်ဟု BOVAG နှင့် RAI တို့က ခန့်မှန်းထားကြပြီး၊ ထိုသို့ ရောင်းချရပါက ၂၀၂၁ ခုနှစ်ကထက် (၂၁) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လာမည် ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ချိန်တည်းတွင် မိုက်ခရိုချစ်ပ် ပြတ်လပ်မှုပြဿနာသည် မပြီးဆုံးသေးကြောင်းနှင့် အခွန်စနစ်ပြောင်းလဲမှုကြောင့် ကားရောင်းချမှုကို လျော့ကျစေနိုင်ကြောင်းလည်း ၎င်းအသင်းအဖွဲ့ များက ထောက်ပြကြသည်။

သို့သော် လျှပ်စစ်ကားများကို ပိုမိုဝယ်ယူရန် မက်လုံးပေးမှုများရှိနေပြီး၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် လျှပ်စစ်ကားဝယ်ယူသူများသည် ယူရို (၃၃၅၀) ခန့် သက်သာစေနိုင်မည့် Purchase subsidy ကို အသုံးပြုနိုင်မည့်အစီအစဉ်များရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် လျှပ်စစ်ကားမော်ဒယ်များ ဈေးကွက်အတွင်းသို့ ပိုမိုဝင်ရောက်လာနိုင်ဖွယ်ရှိသဖြင့် ဝယ်ယူသူများအတွက် ရွေးချယ်စရာပိုများလာနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လျှပ်စစ်ကားများ၏ ဈေးကွက်ရှယ်ယာမှာ (၂၀) မှ (၃၀) ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း ရှိနိုင်ကြောင်း BOVAG နှင့် RAI တို့က ခန့်မှန်းထားသည်ဟု သိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://nltimes.nl/2022/01/01/dutch-car-sales-plunged-2021-due-global-chip-shortage>

ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဘရပ်ဆဲလ်

.....

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အရှိန်လျော့ကျသွားဖွယ်ရှိနေခြင်း

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမနှစ်ဝက်တွင် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအရှိန်လျော့နိုင် သည်ဟု ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအသင်းချုပ် Federation of Enterprises (FEB) က နိုဝင်ဘာလအတွင်း ဘယ်လ်ဂျီယံကုမ္ပဏီများကို ကောက်ယူခဲ့သည့်စစ်တမ်းအရ သိရှိရပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင်ရရှိခဲ့သည့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှု အရှိန်အဟုန်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမ(၆)လတွင် ကျဆင်းနိုင်ကြောင်း၊ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းအများစုအနေဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်များမြင့်

တက်မှုကို ဆက်လက်ကြုံတွေ့ရနိုင်သဖြင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအပေါ် အကောင်းမြင်မှုလျော့ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမ (၆) လတာကာလအတွက် စီးပွားရေးခန့်မှန်းချက်အရ လုပ်ငန်းများတိုးတက်လာရန် မျှော်မှန်းထားသည့် စီးပွားရေးကဏ္ဍများတွင် စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများပါဝင်ခြင်းမရှိဘဲ ယာယီအလုပ်အကိုင်၊ သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍ (၃) ခုသာ ပါဝင်ကြောင်း၊ Federation of Enterprises (FEB) တွင်ပါဝင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍများ၏ (၄၀) ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ လုပ်ငန်းများကျဆင်းမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း၊ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ တတိယသုံးလပတ်တွင် ကပ်ရောဂါမတိုင်မီကာလ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအဆင့်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ပြီး၊ (၅.၄) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် (၂.၂) ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှု သိသိသာသာ အားနည်းဖွယ်ရှိကြောင်း သိရပါသည်။

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုခန့်မှန်းချက်များ အားပျော့ခဲ့စေကာမူ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းအများစုအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားရန် ဆုံးဖြတ်ထားကြကြောင်း၊ FEB မှ စစ်တမ်းကောက်ယူသည့် ကုမ္ပဏီများ၏ (၅၀) ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ လာမည့် (၆)လအတွင်း ၎င်းတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို တိုးမြှင့်သွားရန် ရည်ရွယ်ထားသည်ဟု ဖြေကြားခဲ့ကြကြောင်း သိရပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမနှစ်ဝက်အတွက် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအလားအလာလျော့ကျမည့် ခန့်မှန်းချက်များနှင့်အတူ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုများ၏ သက်ရောက်မှုကြောင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနှင့် ဥရောပတစ်ဝန်း၌ ကုမ္ပဏီများ၏ကုန်ကျစရိတ်များ မြင့်တက်မှုကိုဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိကြောင်း၊ လာမည့်လများအတွင်း လုပ်ခလစာသိသာစွာမြင့်တက်မှုကို ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ရင်ဆိုင်ရနိုင်ကြောင်း၊ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုအရှိန်ရလာခြင်းသည် လုပ်သားကုန်ကျစရိတ်မြင့်တက်မှုကိုဦးတည်စေနိုင်ကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ် - <https://www.brusselstimes.com/>
ကျော်စိန်ဝင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘရပ်ဆဲလ်

.....

ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

အီးယူဒေသတွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ကုန်စည်များကို နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်လွတ်လပ်စွာ သယ်ဆောင်၍ တင်ပို့တင်သွင်းခွင့်(free movement of goods) ရှိသည့်အခြေခံမူ(principle) ကို ချမှတ်ထားရှိပါသည်။ အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် တရားဝင်ဈေးကွက် ဝင်ရောက်ထားသော စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ယေဘုယျအားဖြင့် အခြားအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသို့ အဆိုပါနိုင်ငံ၏ သီးခြား စည်းမျဉ်းများနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသော်လည်း တင်သွင်း၍ဈေးကွက်ဝင်ရောက်ခွင့်ရရှိနိုင်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် အဆိုပါသတ်မှတ်ချက်ကို German Food and Feed Code (LFGB) ၏ အပိုဒ်(၅၄) အရ ချမှတ်ထားသောစည်းမျဉ်းများနှင့်ကိုက်ညီမှုမရှိဘဲ ဝင်ရောက်လာသည့် အခြားအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ မှ ကုန်ပစ္စည်းများတွင် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကာကွယ်မှုအရ Federal Gazette မှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် General Disposition ဖြင့် အတည်ပြုထားသည့် ကုန်ပစ္စည်းများကိုသာ ဈေးကွက်တွင်းသို့ဝင် ရောက်ခွင့်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်ထားပါသည်။ Federal Office of Consumer Protection and Food Safety (BVL) က နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်တင်သွင်းလာသည့် လျှောက်လွှာများပေါ်မူတည်၍ General Disposition များကိုထုတ်ပြန်ပြီး တင်သွင်းလျှောက်ထားသူက လိုအပ်သည့်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများကို ပြည့်စုံစွာတင်ပြရန်လိုအပ်ပါသည်။ နည်းပညာပိုင်းစစ်ဆေးမှုများကို BVL က Federal Institute for Risk Assessment နှင့် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ပါသည်။ တင်သွင်း ပစ္စည်းများသည် ပင်ရင်းဒေသ ထုတ်ကုန်ဖြစ်ကြောင်းသက်သေထောက်ခံချက်ပါရှိရန်လိုအပ်ပါသည်။

စားသောက်ကုန်များတင်သွင်းမှုအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာန၏ တရားဝင်ခွင့်ပြုချက်ရယူရန် လိုအပ်ပြီး ခွင့်ပြုပြီးစာရင်းများကို ဥရောပကော်မရှင်၏သတ်မှတ်စည်းမျဉ်းများအရ database စနစ်တွင်ထည့်သွင်း၍ BVL ၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ခွင့်ပြုချက်အမှတ်နှင့် အချက်အလက်များပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြ၍ ထုတ်ပြန်ပါသည်။ ဥရောပကော်မရှင်၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် အီးယူဒေသသို့ အီးယူအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများနှင့် အခြားအီးယူပြင်ပနိုင်ငံများမှ ဝင်ရောက်ရန် အတည်ပြုချက်ရယူပြီးသည့် တိရစ္ဆာန်ထွက် ပစ္စည်းပါဝင်သောစားသောက်ကုန်များစာရင်းကို ထုတ်ပြန်ပေးပါသည်။ BVL က အကောက်ခွန်ရုံး များ၊ နယ်စပ်စစ်ဆေးစခန်းများ စသည်တို့၏စာရင်းများကို ထိန်းသိမ်းထားရှိပြီး Federal Gazette က စာရင်းထုတ်ပြန်မှုကို ဆောင်ရွက်ပါသည်။ အီးယူ၏ Official Controls Regulation (EU) 2017/625 က အီးယူဒေသသို့ တင်သွင်းသည့် တိရစ္ဆာန်များနှင့်ကုန်ပစ္စည်းများအတွက် Official Controls နှင့် ပတ်သက်သည့်စည်းမျဉ်းများကို ထုတ်ပြန်ထားရှိပါသည်။ ထို့ပြင် Regulation (EU) 2019/1793 ဖြင့် တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်းမပါဝင်သော အစားအစာများဝင်ရောက်မှုကို စစ်ဆေးကြီး

ကြပ်ခြင်းအတွက် စည်းမျဉ်းများချမှတ်ထားရှိပါသည်။ စည်းမျဉ်းများချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်များမှာ တင်သွင်းကုန်များတွင် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီမှုမရှိသော အချက်အလက်များကောက်ယူရန်၊ ထုတ်လုပ်သူနှင့်တင်သွင်းသူများအား ဈေးကွက်သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိသော ကုန်ပစ္စည်းများကိုသာ ထုတ်လုပ်တင်သွင်းလာစေရန်နှင့် စားသုံးသူများအားညစ်ညမ်းပစ္စည်းများပါဝင်သော၊ အပြစ်အနာအဆာရှိသော ကုန်ပစ္စည်းများသုံးစွဲခြင်းမှ ကာကွယ်မှုပေးနိုင်ရန်အတွက်ဖြစ်ပါသည်။

နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်သည့် စားသောက်ကုန်များတွင် အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသို့မဟုတ် အခြားအီးယူပြင်ပနိုင်ငံများက စည်းမျဉ်းလိုက်နာမှုမရှိသည်များကို ဂျာမန်အစားအစာထိန်းချုပ်ရေးအာဏာပိုင်များက အသိပေးအကြောင်းကြားစာထုတ်ပြန်ခြင်း ဆောင်ရွက်ပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် BVL က liaison body အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများရှိ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရမည့် ဌာနများနှင့်ဆက်သွယ်၍ ဓါတ်ခွဲစစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်၊ တရားဝင်ထုတ်ပြန်သည့် အစီရင်ခံစာစသည်တို့ပါဝင်သည့်အချက်အလက်များကို ပေးပို့ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများက ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးပို့သည့်အချက်အလက်များကို ဂျာမန်အစားအစာ ထိန်းချုပ်ရေးအာဏာပိုင်များသို့ ဆက်လက်ပေးပို့ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ပါသည်။ အလားတူ ဂျာမနီနိုင်ငံက အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသို့မဟုတ် အခြားအီးယူပြင်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့သောစားသောက်ကုန်များတွင် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံရှိစည်းမျဉ်းများနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည်များကို ထုတ်ပြန်ကြေငြာချက်များအတွက်လည်း BVL ကပင်နှစ်ဘက်အကြား ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ဆောင်ပါသည်။ BVL သည် ဥရောပကော်မရှင်၏အစားအသောက်နှင့် တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးဌာန၏ စစ်ဆေးမှုလုပ်ငန်းများအတွက် ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ Contact Point အနေ ဖြင့်လည်းဆောင်ရွက်ပါသည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလအတွင်း နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကုန်စည်ကူးသန်းသွားလာမှုများအား ပိတ်ပင်ခြင်း၊ ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုများ တိုးမြှင့်ခြင်းတို့ဆောင်ရွက်ကြရပြီး ဝယ်လိုအားလျော့နည်းသွားခြင်းများကြုံတွေ့ကြရပါသည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်အသုံးပြု၍ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာစာရွက်စာတမ်းများနှင့် ဒေတာအချက်အလက်များပေးပို့ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ခြင်းတို့ကို ပိုမိုဆောင်ရွက်လာကြသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ကုန်သွယ်မှုပို့ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် စာရွက်စာတမ်းများကို အီလက်ထရောနစ်စနစ်အသုံးပြု ဆောင်ရွက်စေရန် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းမှုများကို ၂၀၁၃ခုနှစ်ကပင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ပြဋ္ဌာန်းမှုများသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း လိုက်နာဆောင်ရွက်လာကြစေရန် လက်ရှိဥပဒေများကို

UNCITRAL Model Law on Electronic Transferable Records (MLETR) နှင့်အညီပြောင်းလဲ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်လာပါသည်။ ယင်းသို့လိုအပ်ချက်အရ သယ်ယူပို့ဆောင်မှုလုပ်ငန်း စာရွက်စာတမ်းများကို အီလက်ထရောနစ်စနစ်အသုံးပြုရေး စည်းမျဉ်းများချမှတ်ခြင်း၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများက လက်ရှိဥပဒေများကို လိုက်နာကျင့်သုံးလာစေရန် Federal Ministry of Justice and Consumer Protection က စည်းမျဉ်းများချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ Bills of Exchange အက်ဥပဒေ တွင် ပုံစံများထပ်မံဖြည့်ခြင်း၊ အီလက်ထရောနစ်ပို့ဆောင်ရေး အာမခံလက်မှတ်များ အသုံးပြုခြင်း၊ အီလက်ထရောနစ်စာရွက်စာတမ်းရှိ အချက်အလက်များအတွက် စည်းမျဉ်းများချမှတ်ခြင်း၊ စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများက အီလက်ထရောနစ်စနစ်ဖြင့်လွှဲပြောင်းရယူခြင်းများအတွက် လိုအပ်သည့်နည်း ပညာပိုင်းဆိုင်ရာ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည့်စည်းမျဉ်းများ ချမှတ်ခြင်းတို့ကိုဆောင် ရွက်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးစနစ် အသုံးပြုခြင်းဖြင့် လုပ်ငန်းများ၏ အချိန်နှင့်စရိတ်ကုန်ကျသက်သာမှုသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၆ ခုနှစ်အတွင်း ၈၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

အီးယူဒေသအတွင်း ကုန်စည်များလွတ်လပ်စွာစီးဆင်းနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ဈေးကွက်ဝင်ရောက်မှုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ တွင် Product Contact Points များကို စီစဉ်ထားရှိပါသည်။ Contact Points များက ထုတ်ကုန် ဆိုင်ရာအချက်အလက်များ၊ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ စည်းမျဉ်းများကို ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် Federal Agency for Agriculture and Food (BLE) က လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် စားသုံးကုန်စည်များအတွက်လည်းကောင်း၊ Federal Institute for Materials Research and Testing (BAM) က ကျန်ကုန်စည်များအတွက်လည်းကောင်း Product Contact Points များအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြပါသည်။

Cross Border ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းရပ်များ အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကုန်သွယ်မှု လျင်မြန်ချောမွေ့စေရေးလုပ်ငန်းရပ်များသည်လည်းများစွာ အရေးပါသည့်အားလျော်စွာ ဂျာမနီနိုင်ငံ ရှိ German Alliance for Trade Facilitation က အစိုးရ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် မိတ်ဘက်နိုင်ငံ များအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဖော်ဆောင်ပေးပြီး WTO Trade Facilitation Agreement ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ပံ့ပိုးပေးပါသည်။ ထို့ပြင် GIZ နှင့်ပူးပေါင်း၍ မိတ်ဘက်နိုင်ငံများနှင့် Development Project များကို အကောင်အထည်ဖော်ပြီး ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများတွင် အချိန်နှင့်

စရိတ်များလျော့ချနိုင်ခြင်း၊ စီးပွားရေး အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုများရရှိစေခြင်းတို့ကို ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေး ပါသည်။

Sources:

https://www.bvl.bund.de/EN/Tasks/01_Food/01_tasks/05_Crossborder_Trade/Crossborder_Trade_node.html

<https://blog.seeburger.com/updated-german-vat-rules-for-cross-border-e-commerce-in-the-eu/>

<https://www.tradefacilitation.de/en/about-us/>

<https://www.ble.de/EN/Topics/Market-Organisation/ProductContactPoint>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဘာလင်

.....

တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံခြားငွေကြေး အရန်ငွေထားရှိမှု အမျိုးမျိုးခွဲထားနိုင်ရန် တရုတ်ယွမ် ငွေကြေးလဲလှယ်မှုတွင်ပြည်ပအချက်ချာကျသည့်ဒေသအနေဖြင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပေကျင်းမှ ဟောင်ကောင်ဒေသအား ပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း

တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံခြားငွေကြေး အရန်ငွေထားရှိမှု အမျိုးမျိုးခွဲထားနိုင်ရန် လာမည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း တရုတ်ယွမ်ငွေကြေးလဲလှယ်မှုတွင် ပြည်ပအချက်ချာကျသည့်ဒေသအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပေကျင်းမှ ဟောင်ကောင်ဒေသအား ပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင် ဒေသအား ယွမ်ငွေကြေးလဲလှယ်မှု အချက်အချာကျသည့်ဒေသအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ပံ့ပိုး ပေးရန်မှာဗဟိုဘဏ်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်းဦးစားပေးအချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမ တစ်လျှောက်ရှိနိုင်ငံများတွင် အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ မြှင့်တင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလကုန်တွင် ဘဏ်အပ်နှံငွေ ယွမ် (၈၃၄.၉) ဘီလီယံ (ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာအားဖြင့် ၁.၀၂ ထရီလီယံ) ရှိခဲ့ရာ ယခင်နှစ်နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ငွေပေးချေမှု ၏(၄၆) ရာခိုင်နှုန်း ရှိသောကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံအတွက်ဟောင်ကောင်ဒေသသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ငွေကြေးဗဟိုဌာန အနေဖြင့်အဓိကအချက်အချာကျသည့်ဒေသဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင်ဟောင်ကောင် ဒေသသည် မဟာပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၏စီမံကိန်းအရမကာအိုနှင့် တရုတ်ပြည်မကြီးမှ မြို့ကြီးများနှင့်

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌ Frank Tang က “ Beijing to bolster HK as yuan trading hub, diversify city’s forex reserves” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်း၌ ဟောင်ကောင်ဒေသသည်လန်ဒန်နှင့်စင်ကာပူနိုင်ငံတို့၏ ယွမ်ငွေကြေး လဲလှယ်မှု ပြည်ပအချက်အချာကျသည့် စင်တာများကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စတော့ရှယ်ယာ၊ စာချုပ် များနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှု စီမံခန့်ခွဲမှုချိတ်ဆက်မှုအစီအစဉ်တို့အား တရုတ်ပြည်မကြီးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များနီးကပ်စွာ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသအား ပံ့ပိုးပေးမည့်မူဝါဒ နှင့်ပတ်သက်၍ တရုတ်နိုင်ငံဗဟိုဘဏ်မှကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြခြင်းမရှိ သော်လည်း၊ ယွမ်ငွေကြေးသုံးစွဲမှုများ၊ ကုန်သွယ်ရေးအတွက် ပေးချေမှုနှင့်ဒစ်ဂျစ်တယ်လ် ယွမ်သုံးစွဲ မှုတို့အတွက် အလားအလာကောင်း အများအပြားရှိကြောင်း၊ ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမတစ်လျှောက်ရှိ နိုင်ငံများမှ ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ရှယ်ယာများနှင့်စာချုပ်များ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွင် အခက်အခဲများရှိ ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ အရည်အချင်းပြည့်မီသည့် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများအား တရုတ်စတော့ရှယ်ယာ ဈေးကွက်မှ ဘဏ္ဍာငွေများမတည်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်ရန် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ခွင့်ပြုပေးသင့်ကြောင်း၊ သို့သော်ငွေသွင်း/ငွေထုတ် ငွေသားစီးဆင်းမှုများ လျင်မြန်ချောမွေ့စေရန် လဲလှယ်နိုင်မည့် ရင်းနှီးငွေ အမြောက်အမြား လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်အတွင်း ဟောင်ကောင်ရှိ အစုရှယ်ယာကုမ္ပဏီ (၃) ခုအတွက် တရုတ်နိုင်ငံ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ စာချုပ်အနေဖြင့် ယွမ် (၂၀) ဘီလီယံ ထုတ်ပေး ခဲ့ကြောင်း၊ ယခင်ရက်သတ္တပတ်က ယွမ် (၅) ဘီလီယံ တန်ဖိုးရှိ ဗဟိုဘဏ်၏ ငွေစက္ကူများကို တရုတ် နိုင်ငံ People’s Bank of China မှ နိုင်ငံတကာမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ထုတ်ရောင်းခဲ့ကြောင်း၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ၏ လွှမ်းမိုးမှုကိုပယ်ဖျက်နိုင်ရန်နှင့် ငွေကြေးစနစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာလွှမ်း မိုးမှုအား ဝါရှင်တန်မှ တင်းကြပ်မှုများပြုလုပ်မည်ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကတည်းက စိုးရိမ်မှုများဖြစ်ခဲ့ သောကြောင့် ပေကျင်းသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ယွမ်ငွေကြေးအား နိုင်ငံတကာအသုံးပြုနိုင်ရေးအစီ အစဉ်ကို ၂၀၀၉ ခုနှစ်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်ယွမ်ငွေကြေးအား နိုင်ငံတကာအသုံး ပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်မှုမှာ နှေးကွေးလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတကာငွေပေးချေမှု၊ အရန်ငွေကြေးနှင့် နိုင်ငံခြား ငွေလဲလှယ်ရောင်းဝယ်မှုများတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ၏ နောက်တွင်ရှိဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလအတွင်း နိုင်ငံတကာငွေပေးချေမှုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၄၀.၃၉) ရာခိုင်နှုန်း၊ ယူရို (၃၃.၅၂) ရာခိုင်နှုန်းတို့နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် တရုတ် ယွမ်ငွေကြေးမှာ (၂.၁၄) ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး အဆင့် (၅) တွင်ရှိကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ယွမ်ငွေကြေး ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အသုံးပြုမှုမြှင့်တင်နိုင်ရန်

ဒစ်ဂျစ်တယ်လ် ယွမ်ငွေကြေးအစီအစဉ်အား အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်လ်ငွေကြေးများအား နယ်မြေဖြတ်ကျော်ပေးချေမှုစနစ်များ လေ့လာနိုင်ရန် တရုတ်နိုင်ငံ People’s Bank of China သည် ဟောင်ကောင်ငွေကြေး အာဏာပိုင်အဖွဲ့၊ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ဗဟိုဘဏ်၊ ယူအေအီးတို့နှင့် တွဲဖက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီ ကြီးများအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်မှုများ ပိုမိုလွယ်ကူစေရန် ယွမ်ငွေကြေးများ ပမာဏအများ အပြား ကိုင်ဆောင်လုပ်ကိုင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိက ရှယ်ယာလုပ်ငန်းများ ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံ မှုဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အသေးစားစီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ထည့်သွင်းစဉ်းစား မည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....
ဟောင်ကောင်ဒေသမှ ငွေကြေးလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများ မကာအိုဒေသသို့ လုပ်ငန်းတိုးချဲ့ရန် စိတ်ဝင်စားလာကြခြင်း

ကာစီနိုလုပ်ငန်းများဖြင့် အချက်အချာကျသော မကာအိုဒေသအား ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု စင်တာအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်ပေကျင်းမှချမှတ်ထားသော မူဝါဒအားအကျိုးရှိစွာဆောင်ရွက်နိုင် ရေးအတွက် ဟောင်ကောင်အထူးအုပ်ချုပ်ရေးဒေသအခြေစိုက်၊ ငွေကြေးကုမ္ပဏီများသည် မကာအို ဒေသသို့လုပ်ငန်းများတိုးချဲ့ရန် စဉ်းစားလာကြကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၅ ရက်နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌ Enoch Yiu “Hong Kong Financial firms eye expansion in Macau” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်း၌ မကာအိုဒေသရှိ လိုင်စင်ရငွေကြေးလုပ်ငန်းနှစ်ခုထဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည့် Everbright Sun Hung Kai သည် Wealth Management platform အား အဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့ ကြောင်း၊ ထို့ပြင်မကာအိုဒေသ၏ ကာလတိုစီမံကိန်းအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ Bond Products များ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ Wealth Management Products ရောင်းချမှုမှာ နှစ်စဉ်တိုးတက်လာလျက်ရှိပြီး မကြာမီက တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် တွင် (၅၀) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ Everbright Sun Hung Kai ၏ မိခင်ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် Everbright Securities သည်ဟောင်ကောင်၊ မကာအိုနှင့်တရုတ်ပြည်မကြီး၊ ကွမ်တုံးပြည်နယ်ရှိမြို့ကြီး

(၉) မြို့ပါဝင်သည့် မဟာပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၌ လွှမ်းမိုးမှုကြီးမားသောကြောင့် မကာအိုဒေသ၌ Everbright Sun Hung Kai ၏ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ဆောင်ရွက်မှုများ တိုးတက်မှုရှိနိုင်ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီးနှင့် နယ်မြေဖြတ်ကျော်ကုန်သွယ်မှုအစီအစဉ်တွင် မကာအိုဒေသအနေဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးနောက် မကာအိုဒေသ၏ ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလတွင် Wealth Managemnet Connect Scheme ဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါအစီအစဉ်တွင် တရုတ်ပြည်မကြီး မဟာပင်လယ်ကွေ့ဒေသအခြေစိုက် နေထိုင်သူများရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ဟောင်ကောင်၊ မကာအိုဒေသတို့ရှိဘဏ်များဖြင့် အပြန်အလှန်ဝယ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်နှင့် တရုတ်ပြည်မကြီးအကြား ငွေလွှဲပြောင်းမှုအရေအတွက် (၁၅၇၄)ခု အတွက် တရုတ်ယွမ်(၁၃၁.၈၇) မီလီယံ လွှဲပြောင်းခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလအတွင်း တရုတ်ပြည်မကြီးနှင့် မကာအိုဒေသအကြား နယ်မြေဖြတ်ကျော် ငွေလွှဲပြောင်းမှုများ (၈၈၃) ခုအတွက် တရုတ်ယွမ် (၅၃.၂၉) မီလီယံ (ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာအားဖြင့် ၆၅.၄ မီလီယံ) လွှဲပြောင်းခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ ကြားခံငွေကြေးကဏ္ဍလုပ်ငန်း (၂) ခု၊ အာမခံလုပ်ငန်း (၂၅) ခုနှင့် ဘဏ် (၃၁) ခုတို့သာရှိသောမကာအိုဒေသ၏ငွေကြေးကဏ္ဍအတွက်ကြီးမားသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသနှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဟောင်ကောင်၌ စတော့ရှယ်ယာကုန်သည် (၆၀၀) ဦး၊ အာမခံလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ (၁၆၅) ဦးနှင့် ဘဏ် (၁၆၀) ခုရှိကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီး၌ ကနဦးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် Qualified Foreign limited partnership pilot scheme ဖြင့် မကာအိုနှင့် ဟန်ကျင်းဒေသ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၉ ရက်နေ့မှစတင်၍ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ခွင့်ပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါစီမံကိန်းမူဝါဒတွင် ငွေကြေးလုပ်ငန်းအတွက် အရည်အသွေးမြင့်မားသည့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ရန်နှင့် ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆွဲဆောင်နိုင်ရန် နယ်မြေဖြတ်ကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ထပ်မံခွင့်ပြုသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ အာမခံလုပ်ငန်းကြီးတစ်ခုဖြစ်သည့် ဗြိတိသျှအာမခံလုပ်ငန်း Prudential သည် မကာအိုဒေသ၌ လိုင်စင်လျှောက်ထားလျက်ရှိကြောင်း၊ မဟာပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၌ မကာအိုဒေသသည်အဓိကမြို့ကြီးတစ်မြို့ဖြစ်သောကြောင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အခွင့်အလမ်းကောင်းများရရှိရန် မကာအိုဒေသ၌ အာမခံလုပ်ငန်း (၃) ခုဖြင့် ဖွင့်လှစ်လည်ပတ် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ အခြားသော အာမခံလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့် Manulife သည်လည်း မကာအို၌ အခန်းကဏ္ဍအသစ်ဖန်တီးနိုင်ရန် မကာအိုဘဏ်ခွဲ၌ နည်းဗျူဟာအရာရှိချုပ် Carrie Tong အား ခန့်အပ်ခဲ့ကြောင်း၊ မကာအိုဒေသ၌

အာမခံရောင်းချမှုများမှာ နှစ်စဉ်တိုးတက်လျက်ရှိပြီး မကာအိုဒေသ၏ အာမခံရောင်းချမှု၏ (၆၀) ရာခိုင်နှုန်းဝယ်ယူသော တရုတ်ပြည်မကြီးမှ အဓိကလာရောက်သည့် ခရီးသွားများကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ပထမ(၉) လ အတွင်းတွင် အာမခံရောင်းချမှု (၃) ဆ မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ မကာအိုဒေသ၌ အာမခံလုပ်ငန်း အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရန်မျှော်လင့်ထားသည်ဟု Carrie Tong က ပြောကြားထားခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

နိုဝင်ဘာလ၏ လက်လီရောင်းချမှု ရာခိုင်နှုန်း လွဲချော်မှုရှိခဲ့ခြင်း (ဟောင်ကောင်ဒေသ)

ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ လက်လီရောင်းချမှုမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ပထမ (၁၀) လအတွင်းမြင့်တက်ခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာလတွင်လည်း တန်ဖိုးအားဖြင့် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၃၀.၇) ဘီလီယံ၊ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် (၇.၁) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဒေသအစိုးရမှ ယမန်နေ့က ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များတွင်ဖော်ပြခဲ့ရာ ဈေးကွက်ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် (၉.၇)ရာခိုင်နှုန်း ပမာဏနှင့် လွဲချော်မှု ရှိခဲ့ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “Retail sales miss mark in November” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်း၌ ဈေးနှုန်းပြောင်းလဲမှုသက်ရောက်မှုမပါဘဲ နိုဝင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း လက်လီရောင်းချမှုမှာ နှစ်ဦးပိုင်းကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၄.၂) ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ရာ ယခင်ခန့်မှန်းထားသည့် လက်လီရောင်းချမှု ရာခိုင်နှုန်း (၆.၅) ရာခိုင်နှုန်းအောက် လျော့နည်းခဲ့ကြောင်း၊ အွန်လိုင်းမှ လက်လီရောင်းချမှုမှာ နိုဝင်ဘာလတွင် (၁၁.၂) ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ရာ ယခင်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၂၇.၆) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ပထမ (၁၁) လ အထိ စုစုပေါင်း လက်လီရောင်းချမှုမှာ ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၈.၃) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ အွန်လိုင်းမှ လက်လီရောင်းချမှုမှာ နှစ်ဦးပိုင်းကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၄၀.၁) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသခံများအား ပံ့ပိုးပေးသည့် Consumption Voucher Scheme နှင့် ဟောင်ကောင်ဒေသစီးပွားရေး ပြန်လည်နာလန်ထူလာသောကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ စားသုံးသူများ၏အခြေအနေမှာ ကောင်းမွန်နိုင်သည့် အလားအလာရှိကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ မဖြစ်ပွားခင်က တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်ဝယ်ယူမှု

အပေါ် အားထားလျက်ရှိသည့်ကျောက်မျက်လက်ဝတ်ရတနာများ၊ နာရီများ၊ လက်ပတ်နာရီများနှင့် တန်ဖိုးကြီးမားသည့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ရောင်းချမှုမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် ၁၄.၄ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ အဝတ်အထည်များရောင်းချမှု (၁၇.၉) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများရောင်းချမှု (၁၂.၉) ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ စူပါမားကတ်များတွင် ကုန်ပစ္စည်းများရောင်းချမှုမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် (၃.၂) ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလအတွင်း ခရီးသွားဧည့်သည်များလာရောက်မှုမှာ နှစ်ဦးပိုင်းကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၅၉.၂) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလမှ နိုဝင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း ခရီးသွားဧည့်သည်များလာရောက်မှုမှာ ၉၇.၇ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ လူမှုအသိုက်အဝန်းအတွင်း ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ရန် ကန့်သတ်မှုများကြောင့် စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းများ၏ ဆုံးရှုံးမှုများအား ကုန်တိုက်များနှင့် ကုန်ပစ္စည်းပို့ဆောင်သည့် လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် အကျိုးအမြတ်များ ရရှိလာနိုင်ခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အိုမီခရစ် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ဒေသတွင်း၌ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများရှိလာသဖြင့် စားသောက်ဆိုင်များနှင့် အဖျော်ယမကာ ရောင်းချသောဆိုင်များအား ၇-၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၀-၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့အထိအား ညနေ (၆:၀၀) နာရီအထိသာ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချရန် လူမှုအသိုက်အဝန်းအတွင်း ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ရန် ကန့်သတ်မှုများကြောင့် စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းများအား ပြင်းထန်စွာ အဓိကရိုက်ခတ်နိုင်ကြောင်း၊ သို့သော် ဝယ်ယူသူများအား ဆွဲဆောင်နိုင်ရန် အကျိုးခံစားခွင့်အနေဖြင့် ဈေးနှုန်းများလျော့ချရောင်းချခြင်းနှင့် အစားအစာများအား ဆိုင်ပြင်ပသို့ဝယ်ယူ၍ စားသုံးနိုင်ခြင်း အစရှိသည်တို့ဖြင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများပို့ဆောင်သည့် Foodpanda နှင့် Deliveroo ကဲ့သို့သောလုပ်ငန်းများနှင့်ဈေးဝယ်စင်တာ၊ ကုန်တိုက်များအနေဖြင့် အခွင့်အလမ်းများနှင့် အကျိုးအမြတ်များရရှိနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၇ ရက်နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌“Hong Kong social distancing: malls, delivery platforms seek to turn restaurants, loss into their gain” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်း၌ ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ စားသောက်ဆိုင်များ၏ ဝင်ငွေ (၈၀) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ညနေ (၆) နာရီနောက်ပိုင်းရောင်းချခြင်းမှ ရရှိခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အချို့သောရေခဲမုန့်အစရှိသည့် မုန့်အချို့ပွဲ ရောင်းချသည့်ဆိုင်များအတွက် အများဆုံးရောင်းချရသည့် အချိန်မှာ ည (၁၀:၀၀) နာရီ နောက်ပိုင်းမှသာဖြစ်ကြောင်း၊ ချက်ချင်းစားသုံးရန် လိုအပ်သည့် ရေခဲမုန့်ကဲ့သို့သော အစားအစာ များမှာ အိမ်တိုင်ရာရောက် ပို့ဆောင်ပေးသည့် အွန်လိုင်းမှရောင်းချခြင်းစနစ် ပြောင်းလဲအသုံးပြုလျှင် အဆိုပါရေခဲမုန့်ဆိုင်များအနေဖြင့် ပေါင်မုန့်နှင့်အဖျော်ယမကာများအား ပြောင်းလဲရောင်းချရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ လူကြိုက်များသောစားသောက်ဆိုင်များ၌ညနေ (၇:၄၅)နာရီကျော်အထိ ဝယ်ယူသူ (၅၀) ဦး ခန့်သည်အစားအစာများအား ဆိုင်ပြင်ပသို့ဝယ်ယူ၍ စားသုံးနိုင်ရန်အတွက် စားသောက်ဆိုင်ပြင်ပ၌ တန်းစီ၍ စောင့်ဆိုင်းခဲ့ကြကြောင်း၊ ညနေ(၆)နာရီနောက်ပိုင်း စားသောက်ဆိုင်များရောင်းချခွင့်မပြု သည့် နောက်ဆုံးကန့်သတ်ချက်မှာ အဆင်ပြေမှုမရှိကြောင်း၊ အချို့သောသူများမှာ ညစာအတွက် ဆိုင်မှဝယ်ယူ၍ အနီးအနားရှိ ပန်းခြံများတွင် စားသုံးကြကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

စားသောက်ကုန်များ ဖြန့်ဖြူးပို့ဆောင်ပေးသည့် Deliveroo အနေဖြင့် စားသောက်ဆိုင်များ အတွက် မကြာမီကနောက်ဆုံးအခြေအနေ ထုတ်ပြန်ထားသော ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကန့်သတ်ထိန်း ချုပ်ကန့်သတ်ချက်များ၏ ရိုက်ခတ်မှုများ လျော့နည်းသက်သာစေရန် စားသောက်ဆိုင်များနှင့် ပို၍ ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ပြီး တစ်ချိန်တည်းမှာပင် အမှာစာများပိုမိုရရှိရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ Deliveroo ၏ အွန်လိုင်းပလက်ဖောင်း၌ ဟောင်ကောင်ရှိ အချို့သောစားသောက် ဆိုင်(၁၀,၀၀၀)ဖြင့် ချိတ်ဆက်ထားပြီး ပစ္စည်းပို့ဆောင်ဖြန့်ဖြူးသူ (၁၁,၀၀၀) ဦးကျော်ရှိကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများအဓိကဖြန့်ဖြူးပေးသည့် Foodpanda သည် အမှာစာ(၄၀) ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရရှိပြီး Pandapro ၌အသင်းဝင်ထားသူများအတွက် အကန့်အသတ်မရှိ အခမဲ့ပေးပို့ပေးကြောင်းနှင့် စားသုံးသူများအား ပိုမိုဝယ်ယူလာနိုင်သည့် ဝန်ဆောင်မှုတစ်ခုလည်း ဖြစ်ကြောင်း၊ Foodpanda ၏ အွန်လိုင်းပလက်ဖောင်း၌ ဟောင်ကောင်ရှိအချို့သောစားသောက်ဆိုင် (၁၂,၀၀၀) ဖြင့် ချိတ်ဆက်ထားပြီး ပစ္စည်းပို့ဆောင်ဖြန့်ဖြူးသူ (၁၀,၀၀၀) ဦးကျော်ရှိကြောင်း၊ ယခု နောက်ဆုံးအခြေအနေ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုမှာ ဈေးဝယ်စင်တာ များနှင့် လက်လီအရောင်းဆိုင်များအပေါ် ကြီးမားစွာသက်ရောက်မှု မရှိနိုင်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင် ဒေသခံများညနေ (၆) နာရီနောက်ပိုင်း၌စားသောက်ဆိုင်များ၌ စားသုံးခြင်းအစား ကုန်တိုက်များ၌ ဈေးဝယ်အောင်ဆွဲဆောင်နိုင်ရန် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ အကြီးမားဆုံးအိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖြစ်သည့် Sun Hung Kai properties (SHKP) သည် ၎င်း၏ကုန်တိုက် (၄)ခု၌ ညနေ (၆) နာရီနောက်ပိုင်း

ဝယ်ယူသူများအတွက် အထူးအရောင်းမြှင့်တင်မှုအစီအစဉ်များ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ North Point ရှိ Harbour North Mall ၌ သတ်မှတ်ထားသော ရောင်းချသူများနှင့် စားသောက်ဆိုင်များ၌ SHKP အသင်းဝင်များအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အသင်းဝင်ရမှတ်များဖြင့် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၃၀၀) (အမေရိကန်ဒေါ်လာအားဖြင့် ၃၈ ဒေါ်လာ) ပြန်လည်ထုတ်ယူနိုင်ကြောင်း၊ Tsuen Wan ရှိ Tsuen Kam Centre နှင့် Grand City Plaza တို့၌ Club member များအနေဖြင့် ညနေ(၆) နာရီနောက်ပိုင်းတွင် Reward Points နှစ်ဆရရှိနိုင်ခြင်းနှင့် အီလက်ထရောနစ် ကူပွန်အနေဖြင့် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၅၀၀) ရရှိနိုင်ကြောင်း၊ Causeway Bay ရှိ Windsor House (သို့မဟုတ်) The One or Silvercord Shopping တို့၌ညနေ(၆) နာရီနောက်ပိုင်းအစားအစာများအား ဆိုင်ပြင်ပသို့သယ်ယူစားသုံးရန်အနည်းဆုံးဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ(၂၀၀) ဝယ်ယူသူများအတွက် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ(၁၅၀) တန်ဖိုးရှိ ကူပွန်ပြန်လည်ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်တိုက်များအနေဖြင့် ဒေသအစိုးရ၏ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါထိန်းချုပ်နိုင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ ကန့်သတ် ထိန်းချုပ်မှု အစီအမံများကို ပံ့ပိုးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစားအစာများအားဝယ်ယူ၍ ၎င်းတို့၏နေအိမ်များ၌ စားသုံးကြရန် စားသုံးသူများအား တိုက်တွန်းအားပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု မကြာမီပြီးဆုံးရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း၊ Sino Group Mall (၆) ခုဖြစ်သည့်Tmtplaza ၊Olympic City ၊ Citywalk ၊ China Hong Kong City ၊ Gold Coast Piazza နှင့်Tsim Sha Tsui Centre တို့ရှိ စားသောက်ဆိုင်များမှ ညနေ(၆) နာရီနောက်ပိုင်းတွင် အစားအစာများအား ဆိုင်ပြင်ပ၌စားသုံးရန် အနည်းဆုံး ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၂၀၀) ဝယ်ယူလျှင် ဈေးဝယ်ကူပွန် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၂၀) ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

**၁၉၈၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် အမေရိကန်
ငွေဖောင်းပွမှု ၇ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်**

အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာကပ်ရောဂါကြောင့် ရောင်းလိုအားနှင့်ဝယ်လိုအား မမျှမတဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသောကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလက ကုန်ဈေးနှုန်းသည် ယမန်နှစ်ကာလတူ ထက် ၇ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ စီးပွားရေးပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရန် ဖယ်ဒရယ်အစိုးရနှင့် ပြည်နယ်

အစိုးရများမှပေးအပ်သည့် နီးကြားရေးအထောက်အပံ့များကလည်း ကုန်ဈေးနှုန်းတိုးမြှင့်သွားစေပြီး ငွေကြေးဖောင်းပွမှု ဖြစ်ပေါ်စေကြောင်း၊ ၁၉၈၂ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း၊ နှစ်ပေါင်း ၄၀ အတွင်း အလျင်မြန်ဆုံး ငွေဖောင်းပွမှုဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း ၁၂-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ် The Wall Street Journalတွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

အမေရိကန်၊ အလုပ်သမားရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ၁၂-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ချက်အရ ပြီးခဲ့သည့် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း စားသုံးကုန်၊ လူသုံးကုန်စည်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုဈေးနှုန်းများကိုတိုင်း တာသည့် စားသုံးသူဈေးနှုန်းကိန်းသည် ယမန်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလထက် ၇ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာလထက် ၆.၈ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ငွေဖောင်းပွမှုသည် လာမည့်လများတွင် အမြင့်ဆုံးအဆင့်ကို ရောက်လာနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း၊ စားသုံးသူများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် မူဝါဒများအတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ် ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေမည်ဟု Wells Fargo မှ အကြီးတန်းစီးပွားရေးပညာရှင်နှင့် ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ Mr. Sarah House က ဆိုပါသည်။

ယခင်က ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌဟောင်းဖြစ်သူ Mr. Paul Volcker က ငွေဖောင်းပွမှုကို ကိုင်တွယ်နိုင်ရန် ဘဏ်တိုးနှုန်းကို သိသိသာသာတိုးမြှင့်ခဲ့ရာ ၁၉၈၀ ခုနှစ်တွင် ဆိုးဝါးစွာစီးပွားရေးကျဆင်းမှု ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၈၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းလများမှသာ ငွေဖောင်းပွမှုနှင့် ဘဏ်တိုးနှုန်း သိသိသာသာ ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ယခုအခါ ကပ်ရောဂါကြောင့် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်မှုတွင် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဝယ်လိုအားနှစ်ဆမြင့်တက်မှုကြောင့် မော်တော်ကားရောင်းလိုအား လိုက်မမီသည့်အတွက် ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဝယ်လိုအား မြင့်တက်လျက်ရှိသည့် မော်တော်ကား၊ ပရိဘောဂနှင့် အခြားတာရှည်ခံကုန်စည်များဈေးနှုန်းသည် တစ်ဆတစ်ဆမြင့်တက်လာပြီး ငွေဖောင်းပွမှုကို ပိုမိုမြင့်တက်စေကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် မော်တော်ကားဟောင်းနှင့် ကုန်တင်ကားဟောင်းဈေးနှုန်းများသည် ယမန်နှစ်ကထက် ၃၇.၃ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ပရိဘောဂပစ္စည်းဈေးနှုန်းများ ၁၇.၃ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ယခုနှစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအားများ မျှတလာနိုင်ပြီး ငွေဖောင်းပွမှုများ ကျဆင်းလာနိုင်သည်ဟု စီးပွားရေးပညာရှင်များနှင့် ဗဟိုဘဏ်က မျှော်လင့်ခဲ့ကြသော်လည်း

အိုမီခရွန်မျိုးကွဲ ထပ်မံပြန့်နှံ့လျက်ရှိသည့်အတွက် စီးပွားရေးခန့်မှန်းချက်များ မရေရာနိုင်သည့်အခြေအနေဖြစ်နေကြောင်းလည်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Jerome Powell က ယခုနှစ်အတွင်း ထောက်ပံ့ရေးအခက်အခဲများ ပြေလည်လာပြီး ငွေဖောင်းပွမှုကို လျော့ကျလာစေနိုင်သည်ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း နည်းပါးသည့် လုပ်သားအင်အားသည် ပြဿနာတစ်ရပ်ဖြစ်လာနိုင်ပြီး ငွေဖောင်းပွမှုဆီဦးတည်သွားနိုင်ပြီး ယခုဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် ထောက်ပံ့မှုအခက်အခဲကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်ထက် ပိုမိုဆိုးဝါးလာနိုင်သည်ဟု မှတ်ချက်ပြုခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ အလုပ်အကိုင်အစီရင်ခံစာတွင် လုပ်သားဈေးကွက် ဆက်လက်ကြပ်တည်းလျက်ရှိမည်ဟု ဖော်ပြထားကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာလတွင် အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း ၄.၂ ရာခိုင်နှုန်းမှ ဒီဇင်ဘာလတွင် ၃.၉ ရာခိုင်နှုန်းသို့ ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ အိုမီခရွန်မျိုးကွဲဗိုင်းရပ်စ် လျင်မြန်စွာပြန့်နှံ့မှုသည် လုပ်သားရှားပါးမှု ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ခင်မြမြထွေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဝါရှင်တန်

Omicron COVID-19 လှိုင်းက ဩစတြေးလျ စီးပွားရေးကို ထိခိုက်စေခြင်း

နိုင်ငံတစ်ဝှမ်း COVID-19 Omicron မျိုးကွဲ၏ လျင်မြန်စွာပျံ့နှံ့မှုသည် အလုပ်သမားများ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းတို့သည် အနီးကပ်အဆက်အသွယ်ရှိသောကြောင့် သီးခြားခွဲခံထားရခြင်းကြောင့် ဩစတြေးလျစီးပွားရေးကို ထိခိုက်ခဲ့သည်။ ယမန်နှစ်က ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်တွင် သွင်းကုန်ဝယ်လိုအားမြင့်မားမှုနှင့် သင်္ဘောတင်ကွန်တိန်နာ ပြတ်လပ်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းမှာ အဓိကကျသည့်အချက်ဖြစ်ပြီး၊ ယခုအချိန်တွင် အကြီးဆုံးပြဿနာမှာ နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိ အဓိကလုပ်ငန်းကဏ္ဍများတွင် အလုပ်သမားရှားပါးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိခြင်းဖြစ်ပါသည်။

Rapid antigen tests နှင့် ပါရာစီတမောကဲ့သို့ အချို့သောကုန်စည်များ အထူးသဖြင့် COVID-19 နှင့်ဆက်စပ်သော ဆေးဘက်ဆိုင်ရာထုတ်ကုန် ဝယ်လိုအားများ မြင့်တက်လာခြင်းနှင့် ပေါင်းစပ်လိုက်သောအခါ စူပါမားကတ်များနှင့် အွန်လိုင်းစတိုးများစွာတို့တွင် လက်ကျန်မရှိတော့ပါ။

ကုန်တင်ကားယာဉ်မောင်းများ ပြတ်လပ်မှုသည် အဓိကချို့ယွင်းချက်များထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး၊ အချို့သောကုမ္ပဏီများတွင် ယာဉ်မောင်း ၅၀ % အထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိကြကြောင်း အလုပ်သမားသမဂ္ဂမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဗစ်တိုးရီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဒန်နီရယ်အင်ဒရူးစ်က ကုန်တင်ကားမောင်းသူရှားပါးမှုသည် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်တွင်အကြီးမားဆုံး ပြဿနာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

Australasian Convenience and Petroleum Marketers Association က အလားတူ ဝန်ထမ်းပြဿနာများကြောင့် စက်သုံးဆီပြတ်လပ်မှုကိုလည်း သတိပေးထားပြီး၊ လုပ်ငန်းကဏ္ဍသည် စက်သုံးဆီလက်လီရောင်းချမှုကဏ္ဍနှင့် လောင်စာဆီသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွင်ပါ ဝန်ထမ်းများပြတ်လပ်ခြင်းများကို ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိပါသည်။ လတ်တလောတွင် လုပ်ငန်းခွင်၌ လုပ်သား (၁၀) ယောက်အနက် တစ်ယောက်မှာ ပျက်ကွက်လျက်ရှိရာ အချို့စက်သုံးဆီ ဖြည့်သည့်နေရာများတွင် အလုပ်ချိန်လျော့ချခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး၊ အချို့နေရာများကို ယာယီပိတ်ထားလိုက်ရပါသည်။ မနက်အစောပိုင်းအချိန်က ဝန်ထမ်းများအတွက် အရမ်းခက်ခဲလာပြီး၊ မနက် ၆ နာရီကနေ ည ၉ နာရီကြားမှာ အဓိကကျသော လုပ်ငန်းအချိန်ကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် လောင်စာဆီ လက်လီရောင်းချခြင်းတို့သာမက အဓိကလုပ်ငန်းကဏ္ဍများဖြစ်သည့် ကုန်စည်ပို့ဆောင်ဖြန့်ဖြူးရေး၊ သတ္တုတူးဖော်ရေး၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍများ၏ အထွေထွေဖြန့်ဖြူးမှုအပိုင်းတွင်ပါ သက်ရောက်မှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။

စူပါမားကတ်များနှင့် ဂိုဒေါင်များတွင်လည်း ဝန်ထမ်းပြတ်လပ်မှုများဖြစ်ပေါ်လာရာ အထူးသဖြင့် လတ်ဆတ်သော သစ်သီးဝလံနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် အသားထွက်ပစ္စည်းများ အစားအစာပြတ်လပ်မှုများကို ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိပါသည်။ ယခုသီတင်းပတ်အစောပိုင်းတွင်၊ ကြက်သားထုတ်လုပ်သူ Ingham's က Omicron မျိုးကွဲ၏ လျင်မြန်သောပျံ့နှံ့မှုရလဒ်ဖြစ်သည့် ဝန်ထမ်းများပြတ်တောက်မှုသည် ထောက်ပံ့မှု၊ လည်ပတ်မှု၊ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်မှုနှင့် ရောင်းချမှုကို ထိခိုက်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ၎င်းသည် အချို့သောထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်မှုကို ဆိုင်းငံ့ထားကာ KFC ဆိုင်ခွဲများတွင် မိနူးမှ အချို့သောအမယ်များကို ယာယီဖယ်ရှားခဲ့ရသည်အထိ ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ကြက်သားထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍအနေဖြင့် လုပ်သားပြတ်လပ်မှုကြောင့် သိသာထင်ရှားသည့် ဖိအားများကို ကြုံတွေ့

ရလျက်ရှိပါသည်။ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ Vivien Kite မှ ပြင်ဆင်မှုအလိုအပ်ဆုံး ထုတ်ကုန်များဖြစ် သည့် ခုတ်ထစ်ထားသော၊ အရေခွံမပါသောနှင့် အလွန်ကောင်းမွန်စွာ ပြုပြင်ထားသောကြက်သား ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ရှားပါးလာမည်ဖြစ်ပြီး ကြက်ကောင်လုံးမှာ ရရှိနိုင်သေးကြောင်းနှင့် အအေးခန်း နေရာမရှိခြင်းသည် ပြဿနာများကိုတိုးလာနိုင်စေသည်ဟု သတိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

ကော်ဖီဆိုင်များနှင့် စားသောက်ဆိုင်များသာမက ဆေးရုံများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာများ၊ ကျောင်းများ၊ ကလေးထိန်းစင်တာများ၊ စစ်အခြေစိုက်စခန်းများနှင့် အကျဉ်း ထောင်များကို ထောက်ပံ့ပေးသည့် မိသားစုပိုင်ဂိုဒေါင်များကို ကိုယ်စားပြုသည့် Independent Food Distributors Australia ၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်က အကျပ်အတည်းသည် ကော်ဖီဆိုင်များနှင့် စား သောက်ဆိုင်များမှ သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာများအထိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအများ အပြားကို ထိခိုက်နစ်နာစေကြောင်းနှင့် Rapid antigen test ရယူခြင်းသည် အစားအသောက်ကွင်း ဆက်တစ်လျှောက် အဓိကပြဿနာဖြစ်ပြီး၊ ထိခိုက်လွယ်သူများကို အန္တရာယ်ကျရောက်စေမည့် အန္တရာယ်ရှိကြောင်း၊ ကွင်းစလန်ပြည်နယ်ရှိ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသည် ဆေးရုံ (၅) ခုနှင့် သက်ကြီးရွယ်အို စောင့်ရှောက်ရေး အဆောက်အအုံများကို ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိပြီး၊ ယခုအခါ ၎င်း၏ဝန်ထမ်း (၃၅၀) ဦးတွင် (၁၇၅) ဦးသည် သီးသန့်ခွဲနေထိုင်ရလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားထားပါသည်။

အချို့သော ထုတ်ကုန်များအတွက် ဝယ်လိုအားမြင့်မားခြင်းကြောင့် ပြတ်လပ်မှုများကိုဖြစ် ပေါ်စေသည်။ အိမ်သာသုံးစက္ကူ၊ mask များ၊ သန့်ရှင်းရေးသုံးပစ္စည်းများနှင့် လက်သန့်ဆေးရည်များ သည် လတ်ဆတ်သောထွက်ကုန်များနှင့် ခေါက်ဆွဲနှင့် အေးခဲထားသော အစားအစာများကဲ့သို့ သက် တမ်းကြာရှည်သောထုတ်ကုန်များပင် ဝယ်လိုအားများမြင့်တက်လာပါသည်။ ထို့အပြင်ကိုရိုနာဗိုင်း ရပ်ရောဂါလက္ခဏာများကို သက်သာစေနိုင်သော ဆေးဝါးများ ဝယ်လိုအားသည်လည်း မြင့်တက်လာ ရာပစ္စည်းပြတ်လပ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိနေပါသည်။ အဆိုပါ အခြေအနေများက Coles နှင့် Woolworths စုပါမားကတ်တို့သည် အကိုက်အခဲပျောက် ဆေးများနှင့် အိမ်သာသုံးစက္ကူအပါအဝင် ထုတ်ကုန်များအပေါ် ဝယ်ယူမှုကန့်သတ်ချက်များ ချမှတ်ရန် ဦးဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

စီးပွားရေးဆက်လက်လည်ပတ်နေစေရန်အတွက် ကျယ်ပြန့်သောစက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် COVID-19 ထိတွေ့နေသောလုပ်သားများကို ကျယ်ပြန့်စွာ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုခြင်းသည် မိုင်း ရပ်စ်ကူးစက်မှုကို ပိုမိုပျံ့နှံ့စေနိုင်ကြောင်း သြစတြေးလျ အလုပ်သမားသမဂ္ဂကောင်စီက စိုးရိမ်လျက် ရှိပါသည်။ Woolworths ၏ အဓိကအသားထောက်ပံ့သူ သြစတြေးလျ တောင်ပိုင်းရှိ Teys Australia

သားသတ်ရုံက အလုပ်သမားများကို ကူးစက်နေချိန်မှာပင် အလုပ်ခိုင်းစေခဲ့ကြောင်း၊ ဩစတြေးလျ တောင်ပိုင်း ကျန်းမာရေးဌာနသည် ကိုဗစ်ပိုးရှိသည့်ဝန်ထမ်းများကို ရောဂါလက္ခဏာမပြပါက အလုပ် လုပ်ရန်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: www.abc.net.au

ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ကင်ဘာရာ

Omicron ကူးစက်မှုမြင့်တက်ခြင်းကြောင့် လေကြောင်းခရီးစဉ်များ လျှော့ချလိုက်ခြင်း
(ဩစတြေးလျ)

Omicron COVID-19 လှိုင်းက ဩစတြေးလျနိုင်ငံသားများအား ခရီးသွားအစီအစဉ်များကို ဖျက်သိမ်းရန် သို့မဟုတ် နှောင့်နှေးစေရန် လှုံ့ဆော်ပေးသောကြောင့် Qantas လေကြောင်းလိုင်း သည် ၎င်း၏ကွန်ယက်စွမ်းရည်ကို လျှော့ချနေရပြီး၊ ယခုနှစ်အစောပိုင်းတွင် ကူးစက်ရောဂါမှလျင် မြန်စွာ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာနိုင်မည့် လေကြောင်းလိုင်း၏ ခန့်မှန်းချက်များမှာ ပြောင်းပြန်အနေ အထားသို့ ရောက်ရှိသွားပါသည်။ မကြာသေးမီ ရက်သတ္တပတ်များအတွင်းက အများပြည်သူဆိုင်ရာ နေရာများသို့ သွားလာခြင်းကို ရှောင်ရှားခြင်းကြောင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားလာမှုနှင့် ဧည့်ဝတ် ပြုမှုကဏ္ဍများမှာ ရုန်းကန်ရလျက်ရှိပြီး၊ ဩစတြေးလျ၏ အလုပ်အများဆုံးအရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်း လေဆိပ် (၄) ခုမှ ခရီးသည် အရေအတွက်သည် ၂၀ % အထိ ကျဆင်းခဲ့ရသည်။

Qantas ယခု ၂၀၂၂ခုနှစ်၊ တတိယသုံးလပတ်တွင် ပြည်တွင်းလေကြောင်း၏ဆောင်ရွက် နိုင်မှုစွမ်းရည်သည် ကိုဗစ်အကြိုအဆင့်၏ ၇၀ % ဝန်းကျင်တွင်ရှိမည်ဟု မျှော်မှန်းထားပြီး၊ ယခင် ခန့်မှန်းထားသည့် ၁၀၂ % အောက်ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ အလားတူကာလအတွက် Qantas ၏ စုစုပေါင်းနိုင်ငံတကာစွမ်းဆောင်ရည်သည် ၃၀ %မှ COVID မတိုင်မီအဆင့်၏ ၂၀ % ဝန်းကျင်သို့ ကျဆင်းသွားနိုင်ပါသည်။ လေကြောင်းဒေတာကုမ္ပဏီ Cirium မှကိန်းဂဏန်းများအရ Qantas သည် ဒီဇင်ဘာလကတည်းက ယင်း၏စွမ်းဆောင်ရည်ကို လျှော့ချခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ Qantas သည် ယခုနှစ် ပထမသုံးလပတ်တွင် ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ ခရီးစဉ်ပေါင်း ၆၃,၀၆၈ ခုရှိခဲ့သော်လည်း ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်နေ့တွင် ခရီးစဉ် ၉,၄၆၈ ခု လျော့ကျခဲ့ရာ ၅၃,၆၀၀ သို့ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။

Jetstar လေကြောင်းလိုင်းမှာ အလားတူကာလအတွင်း လေကြောင်းခရီးစဉ် ၃,၂၈၇ ခု လျော့ကျခဲ့ရာ ၂၃,၉၅၅ သို့ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ Virgin Australia လေကြောင်းလိုင်းကမူ ကြိုတင် စာရင်းသွင်းမှုများ ကျဆင်းသွားကာ COVID-19 အနီးအကပ်အဆက်အသွယ် သီးခြားထားရှိမှုသတ်မှတ်ချက်လိုအပ်ချက်များကြောင့် လေယာဉ်အမှုထမ်းများ ဇန်နဝါရီနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလများရှိ ပြတ်လပ်သွားရာ ကျန်ရှိသောလေယာဉ်ခရီးစဉ်များ၏ လေးပုံတစ်ပုံနီးပါးကို လျှော့ချမည်ဖြစ်သည်။

Australian Airports Association မှထုတ်ပြန်သော ခရီးသည်ဒေတာများအရ COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအရေအတွက်သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ၁၅၅၄ ဦးမှ ၁၀၃,၆၈၉ ဦးအထိ မြင့်တက်လာသောကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝယ်လိုအား သိသိသာသာ ကျဆင်းသွားသည်ကို ဖော်ပြသည်။ ဆစ်ဒနီ၊ မဲလ်ဘုန်း၊ Brisbane နှင့် Adelaide လေဆိပ်များမှ တဆင့် ပျမ်းမျှနေ့စဉ်ခရီးသည်အရေအတွက်သည် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ကိုဗစ် အကြိုအဆင့်၏ ၆၁ % နီးပါးထိ ရောက်ရှိခဲ့သော်လည်း ဇန်နဝါရီလတွင် ၃၉ % သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံသားများသည် ယခုအခါတွင် မိမိအိမ်နှင့် ဝေးကွာသောနေရာတွင် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရမှုနှင့် အခြားပြည်နယ်တွင် သီးခြားခွဲနေထိုင်ရမည်ကို စိုးရိမ်သောကြောင့် အများစုမှာလေယာဉ်နှင့်ခရီးသွားလားရန် စိတ်ပူကြလျက်ရှိပါသည်။ အဓိက ခရီးသွားလည်ပတ်ရာနေရာများတွင် ဝန်ထမ်းပြတ်တောက်မှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် လေယာဉ်ခရီးစဉ်များဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် အားလပ်ရက်အတွေ့အကြုံများအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိမည်ကို စိုးရိမ်ကြလျက်ရှိကြပါသည်။ အစိုးရ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုအစီအစဉ်အများစုသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလကုန်တွင် ရပ်ဆိုင်းသွားပြီဖြစ်သော်လည်း လေကြောင်းလုပ်ငန်း၏ပြန်လည် ဦးမော့လာမှုသည် နောင်ကာလတစ်ခုအထိ အထိခိုက်မခံသည့် အနေအထားတွင်ရှိနေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: www.smh.com.au

ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကင်ဘာရာ

.....